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Da FUB Oslo ble konstituert 9. november 2016 var det historisk. Vi er svært stolte av og glade for å 

ha bidratt til å styrke dialogen mellom Oslos barnehageforeldre og barnehagebyråd. I denne 

sluttrapporten vil vi dokumentere noe av arbeidet vi har gjort, løfte fram sakene vi har jobbet med 

og kommentere noen av mulighetene og utfordringene vi ser for det framtidige arbeidet.   

 

Bakgrunn for FUB Oslos arbeid 

Opprettelsen beskrives i Byrådssak 1053/16 «Opprettelse av Foreldreutvalg for kommunale og ikke-

kommunale barnehager i Oslo (FUB Oslo)». Her beskrives også FUB Oslos mandat og reglement. 

Vedtaket om å opprette FUB Oslo ble gjort i Bystyrets møte 10.04.2013 der Bystyremelding nr. 

1/2012 Oslobarnehagen: Økt kvalitet og styrket læringsarena - Byrådssak 178 av 25.10.2012 ble 

behandlet.  

 

FUB Oslos mandat er: «FUB Oslo skal være et forum for dialog mellom byråden med ansvar for 

barnehagene og foreldre med barn i barnehagene. FUB skal ivareta foresattes og barnehagebarns 

interesser overfor byråden og skal være høringsinstans i saker som er av viktighet for foresatte». 

Dette er et mandat vi støtter og ønsker videreført.  

 

Jamfør Byrådssak 1053/16 skal alle 15 bydeler være representert i FUB Oslo. Det har de vært, med 

unntak av at representanten fra Nordstrand måtte trekke seg underveis i perioden. Videre skal FUB 

Oslo være en demokratisk organisasjon og representantene skal ifølge byrådssaken velges blant 

foresatte i barnehagenes samarbeidsutvalg og oppnevnes av bydelsutvalget. Denne måten å bli valgt 

på gjelder kun for en del av bydelsrepresentantene, da ikke alle bydelene har bydelsutvalg. Dette bør 

følges tettere opp av de barnehageansvarlige i bydelene det gjelder. Det er vår erfaring at det er 

svært ulik grad av oppfølging av de lokale FUB-utvalgene i de ulike bydelene. Noen bydeler er mer 

interessert enn andre i å lytte til foreldrene i FUB. Her bør bydelene ansvarliggjøres.  

 

For perioden 2016-2018 var Mona-Lisa Angell valgt til å lede utvalget og Espen Nord Eidene og 

Sverre Andreas Lunde-Danbolt valgt til nestledere. Representantene i FUB Oslo perioden 2016-2018 

har vært: 

 

Rune Gjelberg (Alna) 

Elena Tkachenko (Bjerke) 

Hilde Thorjusssen (Gamle Oslo) 

Emma Kjelland Stolt (Grorud) 

Anne Karine Nymoen (Grünerløkka) 

Alanna Zulkifli Solberg (Frogner) 

Guri Bråthen (Nordre Aker) 

Anette Brøtmet (Nordstrand)  

Camilla Wahl Sekne (Sagene) 

Espen Nord Eidene (St. Haugen) 

Linn Schive (Stovner) 



Sverre Andreas Lunde-Danbolt (S.Nordstrand) 

Kristin Svanqust (Ullern)  

Mona-Lisa Angell (Vestre Aker) 

Sofie Berljot Widdal (Østensjø)  

 

På konstitueringsmøtet meldte Espen Nord Eidene (St. Haugen), Sverre Andreas Lunde-Danbolt 

(S.Nordstrand), Hilde Thorjusssen (Gamle Oslo), Guri Bråthen (Nordre Aker), Elena Tkachenko 

(Bjerke), Emma Kjelland Stolt (Grorud) og Mona-Lisa Angell (Vestre Aker) seg til å sitte i utvalgets 

arbeidsgruppe. Arbeidsgruppa har blitt innkalt til møtene med byråden og hatt hovedansvar for FUB 

Oslos arbeid med høringsuttalelser m.m. 

Vi er glade for at Elena Tkachenko (bydel Bjerke) har takket ja til å ta en periode til i FUB Oslo for å 

bidra til kontinuitet og å lette startfasen for det nye utvalget.  

 

FUB Oslos funksjon  

FUB Oslo opprettet etter konstitueringsmøtet en e-postadresse, fub.oslo@gmail.com, samt en åpen 

Facebook-gruppe der vi kan kontaktes og der vi oppfordrer til innspill og diskusjon knyttet til 

barnehagetilbudet i Oslo. Når ny leder velges ber vi om at hun eller han settes i kontakt med Mona-

Lisa slik at passord til e-postadressen og administrasjonen av Facebook-gruppa kan overføres til ny 

leder. FB-gruppa heter «Foreldreutvalget for barnehager i Oslo (FUB Oslo)» og ligger her: 

https://www.facebook.com/groups/695561903939287/.  

 

Disse to kontaktpunktene trenger vi hjelp til å spre informasjon om. Vi mener at det hadde vært 

hensiktsmessig dersom alle bydelene delte dette med alle barnehageforeldre hver høst, slik at flere 

får vite at FUB Oslo finnes og at det finnes en representant fra hver bydel. FUB Oslo har ikke tilgang 

til foresattes kontaktinfo, vi har heller ikke e-postlister til styrere. Vi har også ytret ønske om at det 

opprettes en nettside med informasjon om FUB Oslo og at denne lenkes til på kommunens 

barnehagerelaterte nettsider. Her vil man også kunne publisere møtereferat og høringsuttalelser.   

 

FUB Oslo har ikke fagkunnskapene og ressursene til å være en rådgivende instans slik FUB nasjonalt 

er, men i og med at vi har jevnlige møter med byråden, svarer på høringer og at en del av 

representantene har møter med sin bydelsadministrasjon og andre relevante instanser, har vi 

mulighet til å videreformidle innspill og synspunkt. Dette er en mulighet som noen foreldre har 

benyttet seg av, men her er potensialet mye større dersom FUB Oslo får hjelp med å spre 

informasjon til nye og gamle foreldre.  

 

I denne første perioden har vi bygget opp vår kapasitet til å svare på høringer, og et viktig tiltak i så 

måte har vært å formulere våre hjertesaker slik at vi kan bygge på dette dokumentet i framtidige 

høringsuttalelser. Vi har også vektlagt møtene med byrådene og muligheten til å fremme våre 

hjertesaker og de innspill vi har fått fra utvalgsmedlemmer og andre Osloforeldre. Som nevnt har en 

del foreldre brukt FUB Oslos facebookgruppe og e-post til å komme med innspill og synspunkt som vi 

har brakt videre, men her er potensialet veldige mye større enn vi har fått utnyttet så langt. I tillegg 

til det lokale arbeidet i Oslo har FUB Oslo brukt vår stemme til å delta i den offentlige debatten om 

den nasjonale bemanningsnormen våren 2018, både gjennom kronikks form 

(https://www.dagsavisen.no/nyemeninger/vær-barnas-sterke-stemme-1.1128871 ), avisuttalelse 
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(https://www.dagsavisen.no/innenriks/mange-foreldre-krysser-fingrene-og-haper-det-gar-bra-

1.1127680 ), e-poster til folkevalgte og deltakelse i debatten i sosiale medier.  

 

Høringsuttalelser 

En vesentlig del av FUB Oslos arbeid i 2016-2018-perioden har vært å lage høringsuttalelser og å 

delta på møter med byråden. Vi er glade for at barnehageforeldre endelig høres i disse sakene. Som 

grunnlag for høringssvar har vi brukt erfaringene utvalgsmedlemmene besitter, men også oppfordret 

foreldre til å komme med innspill via vår FB-gruppe og per e-post. I de bydelene der det er aktive 

lokallag har også disse fått mulighet til å komme med innspill. Osloforeldres mulighet til å spille inn 

synspunkter i høringsrunder kan bedres betraktelig, for eksempel gjennom at alle barnehageforeldre 

får informasjon om FB-gruppa hver høst, slik vi har nevnt over.  

 

FUB Oslo har levert høringssvar i disse høringene i regi av Oslo kommune: 

- Oslostandard for tilvenning 

- Årsplanmal for Oslobarnehagen 

- Oslostandard for samarbeid og sammenheng mellom barnehage, AKS og skole 

- Krav om utdanning og norskferdigheter til ansatte i barnehage, skole og aktivitetsskole  

- Forskrift om kommunale barnehager i Oslo kommune 

- Kriterier for vurdering av størrelsen på styrerressursen 

 

I tillegg har vi svart på disse nasjonale høringene: 

- Departementets høring om forslag til ny rammeplan for barnehagen 

- Utdanningsdirektoratets høring om forslag til forskrift om pedagogisk bemanning og 

dispensasjon i barnehager  

 

 

Våre hjertesaker 

   

FUB Oslo arbeider for at alle barnehagebarn skal ha det bra i barnehagen og at alle foreldre får 

ivareta sitt foreldreansvar også mens barna er i barnehagen.  

  

Oslo er en storby med rikt språklig, kulturelt og religiøst mangfold. Samtidig er byen vår preget av 

ulikhet blant barn når det gjelder økonomiske og sosiale oppvekstvilkår. Oslobarnehagen preges 

dermed av ulikhet med både positivt og negativt fortegn. I tillegg kan det skapes sosial 

urettferdighet i barnehagen dersom barnas ulike hjemmeerfaringer ikke verdsettes like høyt. FUB 

Oslo mener derfor at Oslobarnehagen må preges av romslighet, inkludering, likeverd og solidaritet. 

Vårt bidrag til dette arbeidet er at vi fokuserer spesielt på følgende hjertesaker:   

  

  

1.     Likere strukturell kvalitet 

  

Oslobarnehagen preges, slik vi ser det, av for store forskjeller når det gjelder strukturell kvalitet. I 

dette legger vi at det i dag er for store variasjoner når det gjelder antall barn per ansatt, andelen 

barnehagelærere, andelen barne- og ungdomsarbeidere, hvor mange avdelinger/hus styrer har 

ansvar for, hvor store barnegruppene er, hvor egnede og vedlikeholdte lokalene og uteområdene er, 
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om det settes inn vikar ved sykdom og om barnehagen har kjøkkenassistent og annet personale som 

tar seg av praktiske og/eller merkantile oppgaver. Vår erfaring er at når ett eller flere av disse 

områdene er svake i en barnehage så merkes dette raskt på hvor godt barna ivaretas i barnehagen, 

særlig på sårbare tidspunkt som begynnelsen og slutten av åpningstiden, under pauseavvikling og i 

overganger fra en aktivitet til en annen. FUB Oslo arbeider for at alle barnehager i Oslo skal ha høy 

strukturell kvalitet.  

  

2.     Mangfold og muligheter 

Oslos barnehagebarn har med seg et rikt mangfold av kulturelle, språklig og livsynssmessige og 

religiøse erfaringer når de kommer til barnehagen. FUB Oslo arbeider for at alle barn skal oppleve at 

nettopp deres erfaringer og synspunkter er verdifulle og en god ballast i møte med barnehagens 

innhold. FUB Oslo mener at flerspråklighet og flerkulturell forståelse er en ressurs for den enkelte og 

for samfunnet, men vi erfarer at det er for tilfeldig hvorvidt barnehagens personale har kunnskap om 

og ferdigheter til å fremme flerspråklige og flerkulturell forståelse. Vi ønsker derfor at en større 

andel av Oslos barnehageansatte får styrket sin kompetanse på dette området. (Jamfør FNs 

barnekonvensjon artikkel 30 og ILO-konvensjon nr. 169 om urfolk og stammefolk i selvstendige 

stater)  

  

3.     Barns livsglede 

For foreldre er det aller viktigste at barna har det bra i barnehagen, det er så enkelt og så komplisert. 

FUB Oslo er glad for at rammeplanen understreker barns livsglede og barndommens egenverdi og vi 

arbeider for at alle barn skal oppleve barnehagens hverdagsliv som preget av lek, glede og humor. 

For barna er livet her og nå, og derfor må deres synspunkter og integritet ivaretas alle store og små 

øyeblikk. FUB Oslo arbeider for at å fremme barns livsglede skal være et satsningsområde i 

Oslobarnehagen. (Jamfør FNs barnekonvensjon artikkel 3, 12, 13, 14 og 16) 

  

4.     Mat og helse 

FUB Oslo erkjenner at barnehagen ikke er den viktigste årsaken til eller medisinen mot sosial og 

økonomisk ulikhet, men vi vil framholde at i de tilfellene der barnehagen kan spille en rolle for å 

bedre barns livsvilkår så bør den det. Dersom alle barn får god ernæring, meningsfull og gledesfylt 

fysisk aktivitet og gode muligheter til hvile hver dag i barnehagen kan vi sikre at alle Oslos 

barnehagebarn får gode helsemessige oppvekstvilkår de timene de tilbringer i barnehagen. Å ikke gå 

sultne, feilernærte, tørste, slitne eller uten å få utfolde seg kroppslig har stor betydning for hvordan 

barna har det her og nå. Samtidig kan det å formidle matglede, bevegelsesglede og omtanke for 

egen kropp og helse kan også bidra positivt til barnas livskvalitet på sikt. FUB Oslo mener det er for 

store kvalitetsforskjeller barnehagene imellom på dette området, både når det gjelder kompetanse, 

organisering og når det gjelder den ernæringsmessige verdien av maten som serveres.  (Jamfør FNs 

barnekonvensjon artikkel 27 og 31) 

  

5.     Foreldre som ressurs 

I første setning av barnehagelovens formålsparagraf står det at barnehagen skal ivareta barna i 

samarbeid og forståelse med hjemmet. Det innebærer en forpliktelse for foreldre til å delta aktivt i 

barnehagefellesskapet og for personalet til å involvere foreldrene i dette barnehagefellesskapet. 

Samarbeidet skal alltid ha barnas beste som mål, for oss innebærer det at barnets trivsel, livsglede 

og integritet både skal være tema for samarbeidet og at det må være ufravikelige hensyn i 



samarbeidets form. Helt konkret innebærer det sistnevnte at FUB Oslo at målet ikke kan hellige 

middelet for eksempel når personalet forbereder seg til en foreldresamtale, og at barnets velvære 

og integritet må ivaretas når personalet velger observasjons- og dokumentasjonsmetoder. FUB Oslo 

mener videre at alle foreldre kan være en stor ressurs for personalet i planleggingen og 

evalueringen, og noen ganger også i gjennomføringen, av arbeidet, fordi vi kjenner barna på andre 

måter og i andre situasjoner. Dermed kan innspill fra foreldre bidra bidra på unikt vis til at alle barns 

erfaringer oppleves som verdifulle og en god ballast i møte med barnehagens innhold. (Jamfør FNs 

barnekonvensjon artikkel 3) 

  

 

 

 

 

FUB Oslos møter med byrådene 

 

Vi har satt stor pris på den demokratiske muligheten møtene med byrådene har gitt. Vi har hele 

tiden tatt forbehold om at FUB Oslo, i alle fall på dette tidlige stadiet, ikke kan agere som en 

profesjonell interesseorganisasjon for foreldre, ei heller et representativt utvalg foreldre. Dialogen 

med FUB Oslo må derfor oppfattes som en del av et bredere arbeid for å få belyst barns og foreldres 

perspektiver på barnehagene i Oslo. I møtene med byrådene, først Tone Tellevik Dahl, deretter Inga 

Marte Thorkildsen, har vi derfor representert oss selv og vi har presentert våre erfaringer fra de ulike 

barnehagene og bydelene vi har kjennskap til. I tillegg har vi delt de erfaringene og synspunktene 

som andre foreldre vi møter i våre barnehager, FAU og bydels-FUB, og etter hvert også 

barnehageforeldre som vi har fått kontakt med gjennom FB-gruppa og via e-post. På den ene siden 

tar vi altså noen forbehold og ber om at byrådsavdelingen fortsetter å utvikle måter å komme i 

dialog med foreldre på, utover å gjennomføre brukerundersøkelser og lytte til FUB Oslo. På den 

andre siden vil vi argumentere for at opprettelsen av FUB Oslo var et stort og viktig skritt i retning av 

å lytte til barnehageforeldres syn på Oslos barnehager og deres oppfatninger om hvordan barna har 

det i våre barnehager. Møtene direkte med byrådene har vært særlig viktige for å formidle våre 

erfaringer.      

 

Møtene har gjennom disse to årene har vært gjennom endringer når det gjelder form og hyppighet. 

Vi vil kommentere endringene med tanke på hvilke arbeidsmåter vi har opplevd som mest 

meningsfulle. Da FUB Oslo ble konstituert var det politisk vedtatt at det skulle være ett møte i 

halvåret mellom byråden og FUB Oslo. Slik ble det også gjennomført av byråd Tone Tellevik Dahl.  

 

De første møtene gikk en del av tiden med til å snakke om hvilke tema det var fruktbart at FUB Oslo 

tar opp med byråden og ikke, som en konsekvens av styringsstrukturen i kommunen og bydelene. 

Tidsbruken kom muligens av en oppfatning både hos oss og byrådsavdelingen om at 

styringsstrukturen var noe vi foreldrerepresentanter burde kjenne godt til for at møtene skulle 

fungere. I ettertid mener vi imidlertid at dette ikke var en optimal bruk av tid og av muligheten til å 

lytte til foreldrerepresentanter. Fokuset på hva FUB Oslo burde vite om kommunen tok for mye tid 

bort fra hva kommunen kan få vite om barnas og foreldrenes opplevelser i og oppfatninger om Oslos 

barnehager. Vi anbefaler at dersom man mener nye utvalgsmedlemmer i FUB Oslo trenger 

opplæring i kommunens strukturer eller andre ting, kan dette arrangeres som et kveldskurs tidlig i 



hvert utvalgs periode. Dialogmøtene er for dyrebare til å brukes til dette. Det samme gjelder annen 

informasjon om allerede fattede politiske vedtak der det ikke er lagt opp til at 

foreldrerepresentantene skal påvirke. Slike saker kan sendes til FUB Oslo via e-post. Samtidig er det 

vesentlig å huske på at vi ikke har mulighet til å være en informasjonskanal til Oslos 

barnehageforeldre, i og med at vi ikke har rett til å ha kontaktinfo til alle foreldre. Ett eksempel på 

slike saker kan være at vi i ett tidlig dialogmøte ble informert om Oslobarnehagenes digitale 

satsning. Satsingen ble politisk vedtatt før FUB Oslo ble høringsinstans, og innebærer blant annet 

kursing av personale og innkjøp av en mengde iPader til barnehagene. I Oslos kommunale 

barnehager er det fortsatt et så stort vedlikeholdsetterslep og så lav pedagogdekning at vi i FUB Oslo 

mener det er særs viktig at midler brukes på det primære, og ikke nytt utstyr i situasjoner der det 

allerede finnes gode løsninger, som for eksempel bibliotekbesøk. Med det som bakteppe kan det 

oppleves som frustrerende å bruke dialogmøtet til å få informasjon om saker hvor det ikke er lagt 

opp til at vi som foreldre skal være med og påvirke.  

 

Da Inga Marte Thorkildsen overtok som byråd tok hun raskt initiativ til hyppigere møter, og vi har 

møttes på nesten månedlig basis. I møtene har vi hatt dialog om dagsaktuelle barnehagesaker, 

uavhengig av om disse sakenes beslutningsnivå er nasjonalt, direktorat, kommunalt eller på 

bydelsnivå. Dermed har vi kunnet komme med våre erfaringer og synspunkt på det som opptar oss 

som barnehageforeldre til enhver tid, og det har vært opp til  byråden og hennes stab å vurdere om 

byrådens administrasjon kan bruke våre erfaringer på kommunalt nivå, om de skulle sende 

innspillene videre til bydelene og de private barnehageeierne, eller ta det med seg i kommunens 

politiske arbeid inn mot storting og regjering. Det mener vi har vært en bedre tilnærming til 

samarbeidet med foreldrene. Det blir kunstig å ikke kunne snakke om det foreldre til enhver tid 

oppfatter som de aller viktigste sakene, som for eksempel vikarbruk og bemanningstetthet, til tross 

for at barnehagebyrådens handlingsrom i disse sakene kan være begrenset og avhengig av hva 

Stortinget bevilger og hvordan private eiere og bydelene prioriterer innenfor sine budsjett. Vi mener 

at man ikke kan forvente at foreldre som deltar i et frivillig arbeidsutvalg i to år skal være 

profesjonelle lobbyister med nær kjennskap til Oslo kommunes innfløkte organisasjonskart. Det vil 

også kunne være uheldig fordi det kan ekskludere for mange foreldre og for mange verdifulle 

erfaringer i disse dialogmøtene. Det er også viktig for oss å påpeke at FUB må anses som en 

dialogpartner og et sted man kan hente innspill, ikke en informasjonskanal til foreldrene. 

 

Innholdet i møtene 

Temaene som har vært tatt opp på møtene med byråd Tellevik Dahl og Thorkildsen har vært mange 

og varierte. I møtene har vi fulgt opp sakene vi har levert høringssvar til, særlig når det gjelder 

barnesynet i Oslostandard for samarbeid og sammenheng mellom barnehage, AKS og skole og den 

uplanlagte graden av nedprioriteringen av søskenprioritet i Forskrift om kommunale barnehager i 

Oslo kommune. I møtene har vi også presentert FUB Oslos hjertesaker, særlig med vekt på 

strukturell kvalitet og at vi ønsker større vektlegging av barns livsglede og Oslobarns mangfoldige 

livserfaringer som ressurs i Oslobarnehagens strategidokumenter og standarder. Utover dette har vi 

hatt dialog om de kommunale barnehagenes planlagte digitale løsning for kommunikasjon mellom 

hjem og barnehage (Truegroups), bemanningsnormen som ble vedtatt i Stortinget mai 2018, 

vedlikeholdsetterslepet i de kommunale barnehagene, språkverktøy kommunen støtter økonomisk 

(SPROFF), vikarordninger og -bruk i barnehagen, foreldreundersøkelsen, ulike måter å komme i 



dialog med barnehageforeldre på (eksempelvis workshops) og behovet vi ser for framtidig 

økonomisk støtte til FUB Oslos arbeid.   

 

Når det gjelder Truegroups har vi stilt kritiske spørsmål ved både den tekniske løsningen og hvorvidt 

barns og foreldres personvern ivaretas god nok. Vi har fått forsikringer fra bydelsadministrasjonen 

om at dette vil fungere godt, men det vi har sett så langt av selve appen er ikke betryggende. Vi vet 

at i enkelte barnehager har alle foreldrenes kontaktinfo blitt delt med alle de andre foreldrene i 

barnehagen via denne appen uten at det er hentet inn samtykke til dette. Det kan innebære brudd 

på personvernloven, noe som er alvorlig nok i seg selv, men det kan også være direkte farlig dersom 

det skulle være familier i barnehagen som lever på hemmelig adresse eller av andre årsaker vil 

reservere seg fra deling av personopplysninger. Vi vil oppfordre det neste utvalget til å være på vakt i 

det videre forløpet av innføringen av ny digital løsning. Vi vil også oppfordre byrådsavdelingen til å 

våge å snu i valg av løsning dersom det viser seg at løsningen er så dårlig som den ser ut til å være. 

De av oss som har eller har hatt barn i private barnehager kan bidra med erfaringer med andre 

løsninger som fungerer. Appen ser også ut til å være en vesentlig dårligere teknisk løsning enn andre 

etablerte apper. 

 

Når det gjelder SPROFF har vi, uten hell, etterlyst innsyn i hva dette programmet innebærer. Vi har 

fått informasjon om hvem som har utviklet det, uten at det har beroliget oss. Sett utenfra kan det se 

ut til at man har brukt et spesialpedagogisk miljø til å utvikle et program som skal brukes for å styrke 

flerspråklige barns norske språk. Dersom dette stemmer, er vår innvending at det heller bør brukes 

penger på rekruttering og ansettelse av barnehagelærere med fordypning i flerkulturell og 

flerspråklig pedagogikk. Det vil både avhjelpe pedagogmangelen og styrke det flerspråklige arbeidet i 

Oslos barnehager.  

 

Når det gjelder økonomisk støtte til FUB Oslos arbeid har vi i møter med barnehagebyråden 

formidlet at FUB Oslo ikke får gjort så mye som vi skulle ønske når alt arbeidet gjøres på frivillig 

basis. Vi foreslår derfor at en i utvalget frikjøpes fra 20 prosent av sin stilling for å kunne lede og 

koordinere arbeidet. Mange av oss i FUB Oslo er både FAU-representant, SU-representant og med i 

bydelens FUB og i FUB Oslo, noe som innebærer at det går med tid til møter både i arbeidstida og på 

kveldstid. Da FUB Oslo ble konstituert ble vi forespeilet at dette ikke ville være tidkrevende verv, 

men innebære to møter i året med byråden for de som ble med i arbeidsgruppa, og utover det bare 

de interne møter vi selv måtte velge å ha. Det som da utelates er alle timene som går med i 

høringsrunder, blant annet til å sette seg inn i saken og sakspapirene, innhente og koordinere 

innspill fra foreldre både i og utenfor utvalget og å forfatte høringssvaret. Man utelater også møter 

og konferanser vi har vært invitert til og som avholdes i arbeidstida, for eksempel i forbindelse med 

revidering av Oslostandard for samarbeid og sammenheng mellom barnehage, AKS og skole og 

oppstart av Oslohjelpa. Her har vi ikke alltid kunnet stille fordi det ikke har vært mulig for noen i 

utvalget å ta mer fri fra jobb. Det synes vi er veldig synd, fordi Oslos barnehagebarn og -foreldre bør 

være representert på slike arenaer. Svaret på utfordringen må ikke bli at man slutter å invitere FUB 

Oslo, men at det tilrettelegges bedre for at vi kan stille.  

 

I tillegg har vi videreformidlet et forslag vi har mottatt fra en Osloforelder om at det opprettes en 

stilling som barnehagebarneombud i Oslo. Behovet for at noen har dedikert tid til å snakke 

barnehagebarns sak ble særlig tydelig våren 2018 da kampen om bemanningsnormen sto og 



barnehageforeldre ble brukt politisk i en argumentasjon om at vi er fornøyde med status quo. Selv 

da tusenvis av foreldre mobiliserte var det vanskelig å få kommunisert at god skår på 

foreldreundersøkelsen ikke innebærer at foreldre mener at det er forsvarlig bemannet i barnehagen 

til enhver tid. Tvert imot er bemanningsspørsmål det vi i FUB Oslo kontaktes oftest om, så det er ikke 

vårt inntrykk at alle foreldre er trygge og fornøyde. Vi i FUB Oslo formidlet dette i sosiale og 

tradisjonelle medier, i e-poster til folkevalgte og i møter med barnehagebyråden, men savnet 

kapasitet til å gjøre mye mer da saken fortsatt var åpen og mulig å påvirke.  

 

I møte med byråden har vi også tatt opp at FUB Oslo er ikke fornøyd med foreldreundersøkelsen slik 

den er utformet i dag. Vi mener den bør revideres så raskt som mulig. Våren 2018 så vi at 

foreldreundersøkelsen, og de gode tilbakemeldingene foreldrene gir til personalet i egen barnehage, 

blir brukt politisk som et motargument når foreldre forteller om tidvis uforsvarlig lav bemanning i 

barnehager. Det er, slik vi ser det, misbruk av foreldreundersøkelsens resultater og hva de faktisk 

kan si noe om. For oss har de politiske prosessene denne våren synliggjort et behov for å gjennomgå 

foreldreundersøkelsen med et kritisk blikk. Vi mener det er problematisk at den brukes politisk til å 

legitimere saker den strengt tatt ikke kan legitimere. I tillegg til å ta opp problemstillingen i møte 

med byråd Inga Marte Thorkildsen, har vi sendt en skriftlig henvendelse til FUB nasjonalt om dette. 

Vi har oppfordret begge instanser om å videreformidle våre betenkeligheter med undersøkelsen til 

Utdanningsdirektoratet som er ansvarlig for den.  

 

 

Hvordan styrke FUB Oslos mulighet til å ivareta sitt mandat?  

 

FUB Oslo skal ivareta foresattes og barnehagebarns interesser overfor byråden og skal være 

høringsinstans i saker som er av viktighet for foresatte. Det er et viktig og omfattende mandat som vi 

har jobbet hardt for å ivareta, men som vi gjerne skulle hatt tid og kapasitet til å oppfylle i større 

grad. For at framtidige utvalg skal kunne ivareta mandatet, foreslå vi at: 

 

- Bydelene ansvarliggjøres på å fasilitere opprettelsen av lokale FUB hver høst og at disse får 

møte barnehageansvarlige i bydelen i løpet av barnehageåret. Ikke alle bydelene i Oslo har 

lokal FUB på bydelsnivå, men det bør de få ansvar for å ha. Det ville sikre bedre 

informasjonsflyt om hva som FUB Oslo jobber med, og hva lokale utvalg mener er viktige 

saker å melde inn til FUB Oslo. Det er viktig at bydelene har eierskap til FUB-initiativet fra 

Oslo kommune hvis det skal ha en effekt. I bydelene som ikke har FUB har vi opplevd at det 

har vært særlig vanskelig for representanten å være en stemme som representerer 

foreldrene i bydelen.  

- Barnehageeier pålegges å informere alle barnehageforeldre hver høst om at FUB Oslo finnes, 

og om utvalgets kontaktinfo. Dersom vi får hjelp til å sluse Osloforeldre inn i våre kanaler, vil 

det styrke foreldrenes mulighet til å spille inn synspunkter i høringsrunder og i forkant av 

møter med byråden. 

- Det opprettes en 20 % stilling som sekretær eller leder av FUB Oslo, slik at denne kan 

forberede saker, dokumentere arbeidet utvalget gjør og være hovedforfatter av 

høringsuttalelser. Vår erfaring har vært at utvalgsarbeidet har vært svært meningsfullt, men 

at det har krevd flere timer med arbeid enn vi egentlig har hatt mulighet til å bidra med. 



- Man fortsetter med månedlige møter mellom byråden og FUB Oslo. Det har etter vår 

mening vært en klar styrking av dialogen. Samtidig har det vært vanskelig for mange av 

medlemmene i arbeidsgruppa å delta på møter i arbeidstiden. Møtetidspunktene bør derfor 

diskuteres med den nye arbeidsgruppa. 

 

 

 

Tusen takk for muligheten vi har hatt til å være en stemme for Oslos barnehagebarn og -foreldre!  

Vennlig hilsen alle oss i FUB Oslo 

 


